

French Republic
National Assembly

Kingdom of Morocco
Chamber of Representatives

MODTAGET
LEDELSSESSEKRETARIATET

Dato 22/6-15 Kl.

Mrs Speaker, Mr Speaker

The Chamber of Representatives of the Kingdom of Morocco, in the framework of the Moroccan presidency of the Parliamentary Assembly of the Union for the Mediterranean, and the French National Assembly, in the framework of the French presidency of COP 21, invite you, on 15 October, to participate in Paris in a high-level parliamentary summit on climate and environmental challenges in the Euro-Mediterranean region.

Our region is particularly exposed to and already suffering from the dramatic economic, demographic and social consequences of climate change. It lies with us, in accompanying State diplomacy, to demonstrate our unity forcefully and call on governments to make firm commitments on these issues.

Parliamentary diplomacy helps nurture deep and nuanced discussions taking account of the diversity of political views and that of the national situations. By debating on these issues, we will improve our level of knowledge of the challenges to be met regionally, identify areas for further work conducive to the evolution of our legislative instruments in view of national constraints, and will thus contribute to international negotiations.

To enlighten and enrich our discussions and allow national representatives to exchange constructively with the players of civil society, we have chosen to make this summit coincide with the Anna Lindh Foundation forum on environmental and climate issues.

We are therefore pleased to invite you to participate in this summit and hope to see many of you there.

Yours faithfully,

Claude BARTOLONE
President of the French national Assembly

Rachid Talbi EL ALAMI
Speaker
of the Chamber of Representatives



République Française
Assemblée Nationale



Royaume du Maroc
Chambre des Représentants

18 JUIN 2015

Madame la Présidente, Monsieur le Président,

La Chambre des Représentants du Royaume du Maroc, au titre de la présidence marocaine de l'Assemblée parlementaire de l'Union pour la Méditerranée, et l'Assemblée nationale française, au titre de la présidence française de la COP 21, vous invitent, le 15 octobre prochain, à participer à Paris à un sommet parlementaire de haut niveau sur les enjeux climatiques et environnementaux dans la région euro-méditerranéenne.

Notre région, particulièrement exposée, souffre déjà des conséquences économiques, démographiques et sociales dramatiques du dérèglement climatique. Il nous incombe, pour accompagner la diplomatie des Etats, de manifester avec force notre unité et d'appeler les gouvernements à prendre des engagements fermes sur ces enjeux.

La diplomatie parlementaire permet de nourrir des réflexions approfondies et nuancées, qui tiennent compte de la diversité des positions politiques et de celle des situations nationales. En débattant de ces enjeux, nous améliorerons notre niveau de connaissance des défis à relever à l'échelle régionale, nous dégagerons des pistes de travail utiles pour faire évoluer nos dispositifs législatifs au regard des contraintes nationales, et nous contribuerons ainsi aux négociations internationales.

Pour éclairer et enrichir nos débats et permettre aux élus nationaux d'échanger concrètement avec des acteurs de la société civile, nous avons choisi de faire coïncider ce sommet avec le Forum de la Fondation Anna Lindh consacré aux questions environnementales et climatiques.

C'est donc avec plaisir que nous vous invitons à participer à ce sommet ; nous espérons vous y retrouver nombreux.

Nous vous prions de croire, Madame la Présidente, Monsieur le Président, à l'assurance de notre très haute considération.

Claude BARTOLONE

Rachid Talbi El ALAMI

Rachid TALBI EL ALAMI
Président
de la Chambre des Représentants